



Canadian Association
for Teacher Education

L'Association canadienne pour
la formation des enseignants

CATE PRE CSSE 2024 NEWSLETTER | INFOLETTRE DE L'ACFE AVANT LA SCÉE

Dear CATE members,

Once again we have arrived at the end of the academic year and our annual conference is upon us. The CATE Executive and I want to acknowledge and celebrate the contributions you have each made in your educational communities through research, teaching, and service. Each year we look forward to coming together to connect, share our research, and draw inspiration from one another. Our CATE vice-president and conference chair, Sheryl MacMath, has done outstanding work crafting a program this year while navigating a new submission and program portal. Thank you Sheryl for this generous act of service.

Regarding the 2024 CSSE conference, as a CSSE member you received an [email](#) on May 20th. There are two ongoing events taking place at McGill University's Montréal campus, the planned site of the 2024 conference.

As outlined in the CSSE letter, AMPL and AMPE, two faculty associations at McGill, asked the Federation and participating

Aux membres de l'ACFE,

Une fois de plus, nous sommes arrivés à la fin de l'année universitaire et notre conférence annuelle approche. Le comité exécutif de l'ACFE et moi-même souhaitons reconnaître et célébrer les contributions que vous avez apportées à vos communautés éducatives par le biais de la recherche, de l'enseignement et du service. Chaque année, nous nous réjouissons de nous retrouver pour nouer des liens, partager nos recherches et nous inspirer mutuellement. Notre vice-présidente de l'ACFE et organisatrice de la conférence, Sheryl MacMath, a accompli un travail remarquable en élaborant un programme cette année, tout en naviguant sur un nouveau portail de soumission et de programme. Merci Sheryl pour cet acte généreux de service.

En tant que membre de la SCÉE, vous avez reçu un [courriel](#) le 20 mai au sujet de la conférence de la SCÉE de 2024. Deux événements se déroulent actuellement sur le campus de Montréal de l'Université McGill, site prévu pour la conférence de 2024.

associations like CSSE to move or cancel their conferences, while recognizing that this may not be possible for all groups in the same way. None of the other universities CSSE has contacted have agreed to host CSSE in its entirety.

The CATE Executive has committed to proceeding with our conference, respecting the requests that AMPL and AMPE have made, such as to: move conference events off campus or online, cancel non-essential catering and other services from which McGill may receive income, reminding members that they are free to join picket lines or solidarity events if they are able and inclined to do so, and share information from AMPL and AMPE with attendees interested in their efforts. To this end we have moved the CATE pre-conference offsite, the CATE AGM online, cancelled catering and AV, and cancelled this year's CATE invited panel. The CATE dinner was already planned offsite. There is still time to sign up for the CATE dinner.

CATE is committed to and supports our members' academic freedoms, including the opportunity to gather at or abstain from our annual conference. This includes the right to peaceful protest and the right to engage in lawful labour actions. We recognize that CATE members are in different situations and respect and support the choices you make regarding your attendance. For those who cannot attend, CSSE will refund the CSSE portion of conference registration fees if notified by June 10th. This refund will occur after CSSE 2024.

We are continuing to navigate the shifting terrain regarding the conference including students' peaceful protest on McGill campus. CATE and CSSE will inform you

Comme l'indique la lettre de la SCÉÉ, l'AMPD et l'AMPE, deux associations de professeurs de McGill, ont demandé à la Fédération et aux associations participantes comme la SCÉÉ de déplacer ou d'annuler leurs conférences, tout en reconnaissant que cela ne serait pas possible pour tous les groupes de la même manière. Aucune des autres universités contactées par la SCÉÉ n'a accepté d'accueillir la SCÉÉ dans son intégralité.

L'exécutif de l'ACFE s'est engagé à poursuivre notre conférence, en respectant les demandes faites par AMPD et AMPE, telles que : déplacer les événements de la conférence hors du campus ou en ligne, annuler les services de restauration et autres services non essentiels dont McGill pourrait recevoir des revenus, rappeler aux membres qu'ils sont libres de participer aux piquets de grève ou aux événements de solidarité s'ils sont capables et enclins à le faire, et partager les informations de AMPD et de l'AMPE avec les participants intéressés par leurs efforts. À cette fin, nous avons déplacé la pré-conférence de l'ACFE hors site, l'AGA de l'ACFE en ligne, annulé la restauration et l'audiovisuel, et annulé le panel invité de l'ACFE de cette année. Le dîner de l'ACFE était déjà prévu hors site. Il est encore temps de s'inscrire au dîner de l'ACFE.

L'ACFE s'engage à soutenir les libertés académiques de ses membres, y compris la possibilité de se réunir à notre conférence annuelle ou de s'en abstenir. Cela inclut le droit de protester pacifiquement et le droit de s'engager dans des actions syndicales légales. Nous reconnaissons que les membres de l'ACFE sont dans des situations différentes et nous respectons et soutenons les choix que vous faites concernant votre participation. Pour ceux qui ne peuvent pas participer, la

of additional updates as they are available.

As I close my term of president, I want to highlight the exceptional work of the CATE Executive who have co-created an inclusive space where we celebrate, problem-solve, and lift each other up in community. We have scheduled the CATE AGM online so that all members can join whether or not they attend the conference or register for CSSE. At the AGM we will elect the 2024-25 CATE Executive. We hope that you will consider putting your name forward for a CATE Executive position. There is a section later in this newsletter regarding positions.

Leyton Schnellert,
CATE President

SCÉÉ remboursera la partie des frais d'inscription à la conférence si elle en est informée avant le 10 juin. Ce remboursement sera effectué après la conférence de la SCÉÉ 2024.

Nous continuons à naviguer à travers le terrain changeant concernant la conférence, y compris la manifestation pacifique des étudiants sur le campus de McGill. L'ACFE et la CSÉÉ vous informeront des dernières nouvelles dès qu'elles seront disponibles.

Alors que je termine mon mandat de président, je tiens à souligner le travail exceptionnel de l'exécutif de l'ACFE qui a co-créé un espace inclusif où nous pouvons célébrer, résoudre des problèmes et nous soutenir les uns les autres dans la communauté. Nous avons programmé l'AGA de l'ACFE en ligne afin que tous les membres puissent y participer, qu'ils assistent ou non à la conférence ou qu'ils s'inscrivent ou non à la SCÉÉ. Lors de l'AGA, nous élirons l'exécutif de l'ACFE pour 2024-25. Nous espérons que vous envisagerez de proposer votre nom pour un poste au sein de l'exécutif de l'ACFE. Vous trouverez plus loin dans ce bulletin une section concernant les postes à pourvoir.

Leyton Schnellert,
Président de l'ACFE

CATE Dinner / Le souper de l'ACFE

Join us for the CATE Dinner!

Each year at CSSE the Canadian Association of Teacher Education (CATE) organizes a dinner so that we can come together with good food and good company to connect and build relationships. All are welcome! As in previous years, we will be having the CATE dinner after the CATE AGM. This year it will be at the **Satay Brothers (3721 Rue Notre-Dame Ouest)**, just 5km from McGill University and close to public transit. Check out this amazing restaurant at:

<https://sataybrothers.com/> .

The dinner will be on Friday, June 14th, 2024 at 6:00. This sit-down dinner will include a seven-course sharing menu for \$50/person. For any members who join us, CATE is happy to provide your first drink for free (after that it is on you)! It is first-come, first-serve so please register now at:

<https://forms.gle/XLd4bmNcqPJxATc3A>

Please submit **one response per person**.

If you need to cancel, please email the Program Chair no later than June 10th or you may need to refund the cost of your dinner.

If you have any questions or concerns, please email the Program Chair at sheryl.macmath@ufv.ca

See you there!

Joignez-vous à nous pour le souper de l'ACFE!

Chaque année à la SCÉÉ, l'Association canadienne pour la formation des enseignants (ACFE) organise un souper afin que nous puissions nous réunir autour d'un bon repas et en bonne compagnie pour établir des liens et des relations. Vous êtes tous les bienvenus ! Comme les années précédentes, le dîner de l'ACFE aura lieu après l'AGA. Cette année, il aura lieu au **Satay Brothers (3721 Rue Notre-Dame Ouest)**, à seulement 5 km de l'université McGill et à proximité des transports en commun.

Vous pouvez visiter cet excellent restaurant à l'adresse suivante : <https://sataybrothers.com/>

Le souper aura lieu le vendredi 14 juin 2024 à 18h00. Ce dîner assis comprendra un menu à sept plats à partager pour 50 \$/personne. Pour tous les membres qui se joignent à nous, ACFE est heureux d'offrir votre première boisson gratuitement (après cela, c'est à vous de payer) ! Le premier arrivé étant le premier servi, veuillez vous inscrire dès maintenant à l'adresse suivante :

<https://forms.gle/XLd4bmNcqPJxATc3A>

Veuillez soumettre **une réponse par personne**.

Si vous devez annuler, veuillez envoyer un courriel à la présidente du programme au plus tard le 10 juin, faute de quoi vous devrez peut-être rembourser le coût de votre dîner.

Si vous avez des questions ou des préoccupations, veuillez envoyer un courriel au président du programme à l'adresse sheryl.macmath@ufv.ca

Au plaisir de vous y voir !

Bilingual presentations at CATE | Présentations bilingues à l'ACFE

Dear members,

In an effort to promote linguistic equity in the official French-English bilingual context that is unique to Canada, we would like to actively invite CATE members to offer bilingual presentations this year!

Bilingual presentations can take many forms. We encourage you to use a format you are comfortable with:

- Slides are in French, but you speak English (or vice versa).
- Slides are in both languages and you speak the language of your choice.
- Have some slides in French and some slides in English and speak the language of your choice.
- Parts of the presentation are offered bilingually (for ex, the opening slides, the Q&A period).
- An accompanying handout/link is offered in French and/or English.

At the moment, we are focusing on French-English bilingualism, but if you would like to present bilingually in another language, please contact the conference organizer Sheryl MacMath (sheryl.macmath@ufv.ca).

Chers membres,

Pour promouvoir l'équité linguistique dans le contexte de bilinguisme officiel français-anglais, unique au Canada, nous vous invitons à offrir une présentation bilingue cette année !

À titre de rappel, les présentations bilingues peuvent prendre plusieurs formes.

Sélectionnez un format qui vous convient :

- Les diapositives sont en français, mais vous parlez anglais (ou vice versa).
- Les diapositives sont bilingues et vous parlez la langue de votre choix.
- Certaines diapositives sont en français et d'autres en anglais, et vous parlez la langue de votre choix.
- Des parties de la présentation sont bilingues (par ex, les diapositives d'ouverture, la période de questions).
- Un document d'accompagnement ou un lien est proposé en français et/ou en anglais.

Pour le moment, nous nous concentrons sur le bilinguisme français-anglais, mais si vous souhaitez faire une présentation bilingue dans une autre langue, veuillez contacter l'organisatrice de la conférence Sheryl MacMath (sheryl.macmath@ufv.ca).

Graduate Student Event | Évènement étudiant

As graduate students, we are frequently called to develop and nourish our professional networks. At this year's CSSE conference, CATE will be hosting a panel on Professional Network Creation in education.

This multi-expert panel will encourage discussion around the importance of creating, and maintaining, a professional network in the field of education, as both graduate students and early career scholars. Through conversations between experts in the field and fellow graduate students, our aim is for students present to gain insight into the multitude of ways such networks can help students flourish in the field and assist them throughout their career! As always, your graduate representatives would love the input of current graduate students, and members of the CATE community, to help guide the conversation. Should you have any questions, or a suggestion, please submit it using [the Google Forms linked here](#). This year's CATE Graduate event will take place on June 13th from 4:30-5:45 PM. Make sure to use the CSSE application to get the most up-to-date information during the conference and to check the room location!

En tant qu'étudiant.e.s en éducation, nous sommes souvent appelés à développer et à nourrir nos réseaux professionnels. Lors du congrès de la SCÉÉ de cette année, vos représentantes des étudiant.e.s animeront une discussion sur les multiples façons dont les étudiant.e.s en éducation peuvent développer leurs réseaux professionnels et comment tirer profit de ces liens formels et informels.

Ce panel invitera des étudiant.e.s et des expert.e.s à partager leurs expériences et leurs suggestions lorsque vient le temps de créer, maintenir et élargir son réseau professionnel, autant en tant qu'étudiant.e en éducation et en tant que professionnel.le. Comme toujours, vos représentantes des étudiant.e.s aimeraient vos suggestions et questions afin de créer une liste de sujets de discussion qui reflète vos besoins. Que vous soyez étudiant.e ou membre de la communauté ACFE, nous vous invitons à les partager par l'entremise [de ce Google Forms](#). L'évènement étudiant de l'ACFE se tiendra le 13 juin 2024 de 16 h 30 à 17 h 45. Assurez-vous de vérifier l'application SCÉÉ afin d'avoir le local le plus à jour.

2024 CATE RECOGNITION AWARDS FOR THESES AND DISSERTATIONS ON TEACHER EDUCATION

Congratulations to winners of CATE's Recognition Awards for Theses and Dissertations on Teacher Education. We have twelve winners this year. To read about the winners and their research, check out our CATE Website. Awards - [Canadian Association for Teacher Education \(CATE\) \(cate-acfe.ca\)](https://www.cate-acfe.ca)

Award recipients will be presented with their **awards at the CATE AGM (online) on June 14**. In addition please attend the **award winners poster session on June 16 10:45-12:00**. You will appreciate learning about their research, meeting the recipients and will help welcome them to the CATE community.

2023 CATE Working Conference Symposium

Authors who attended the fall working conference in Brandon, Manitoba, are working on their final chapter submissions for the upcoming publication to be titled: ***Research in Teacher Leadership in Canada: Transformative and Contextualized Agency.***

The editors and authors are hosting a **symposium at CSSE**.

Please join us **June 13 1:30-2:45 PM**. Any questions about the Awards or the Working Conference can be sent to Cathryn Smith (smithc@brandonu.ca)

PRIX DE RECONNAISSANCE DU CATÉ POUR LES THÈSES ET MÉMOIRES SUR LA FORMATION DES ENSEIGNANTS 2024

Félicitations aux lauréats des prix de reconnaissance de l'ACFE pour les thèses et mémoires sur la formation des enseignants. Nous avons douze lauréats cette année. Pour en savoir plus sur les lauréat.e.s et leurs recherches, consultez notre site web de l'ACFE. [Prix - CATE/ACFE \(cate-acfe.ca\)](https://www.cate-acfe.ca)

Les candidat.e.s retenu.e.s se verront remettre leur prix lors de **l'AGA de l'ACFE (en ligne) le 14 juin**. En outre, nous vous invitons à assister à la **séance d'affichage des lauréats le 16 juin de 10 h 45 à 12 h 00**. Vous apprécierez d'en savoir plus sur leurs recherches, de rencontrer les lauréats et de leur souhaiter la bienvenue au sein de la communauté de l'ACFE.

SYMPOSIUM DE LA CONFÉRENCE DE TRAVAIL DE L'ACFE 2023

Les auteur.e.s qui ont participé à la conférence de travail d'automne à Brandon, au Manitoba, travaillent à la soumission de leurs derniers chapitres pour la prochaine publication qui sera intitulée : ***Recherche sur le leadership des enseignants au Canada : Transformative and Contextualized Agency.***

Les éditrices et les auteur.e.s organisent un **symposium à la SCÉÉ**. Nous vous invitons à nous joindre le **13 juin de 13h30 à 14h45**. Toute question concernant les prix ou la conférence de travail peut être envoyée à Cathryn Smith (smithc@brandonu.ca).

CATE PRE-CONFERENCE 2024 | PRÉ-CONFÉRENCE DE L'ACFE 2024

Please note that to show solidarity with AMPL and AMPE, we have decided to move the pre-conference event off-campus to McTavish Reservoir (weather permitting).

Additionally, all catering orders with McGill University have been cancelled, so there will be no refreshments provided at the event. We kindly request that attendees bring their own snacks and beverages.

The duration of the pre-conference session has also been reduced and will now take place from 1:30 PM to 3:00 PM. We encourage our members to use the remaining time originally allocated for the pre-conference to join picket lines or solidarity events if they are able and inclined to do so.

Please feel free to reach out to Mandeep (m.gabhi@queensu.ca) or Philippa Parks (philippa.parks@usherbrooke.ca) for any questions or concerns.

Veillez noter que pour montrer notre solidarité avec l'AMPL et l'AMPE, nous avons décidé de déplacer l'événement du pré-congrès hors du campus au réservoir McTavish (si la météo le permet).

De plus, toutes les commandes de traiteur avec l'Université McGill ont été annulées, donc aucun rafraîchissement ne sera fourni lors de l'événement. Nous vous demandons donc d'apporter vos propres collations et boissons.

La durée de la session du pré-congrès a également été réduite et aura lieu de 13h30 à 15h00. Nous encourageons nos membres à utiliser le temps restant initialement prévu pour le pré-congrès pour se joindre aux lignes de piquetage ou aux événements de solidarité, s'ils le peuvent et le souhaitent.

N'hésitez pas à contacter Mandeep (m.gabhi@queensu.ca) ou Philippa Parks (philippa.parks@usherbrooke.ca) pour toute question ou préoccupation.

2024 CATE Keynote Speaker | Conférence plénière de l'ACFE 2024

June 14, 2024
3:00 - 4:15 pm
Arts W-120

Dr Sharon Freisen,
Werklund School of Education,
University of Calgary

Reflecting on the Particular, Challenging the Ordinary, Envisioning the Possible

This presentation invites educators to reflect on some of the ordinary, stubborn particular moments of practice, as opportunities to ignite the social imagination, to envision alternative possibilities for teacher education. Sharon invites the audience to consider confronting the ordinary, the taken for granted, to entertain new possibilities.

Le 14 juin 2024
15h00 à 16h15
Arts W-120

Pre Sharon Freisen,
École d'éducation Werklund,
Université de Calgary

Réfléchir sur le particulier, défier l'ordinaire, envisager le possible

Cette présentation invite les éducateurs à réfléchir à certains moments particuliers de la pratique, ordinaires et tenaces, comme autant d'occasions d'enflammer l'imagination sociale et d'envisager d'autres possibilités pour la formation des enseignants. Sharon invite le public à envisager de se confronter à l'ordinaire, à ce qui est considéré comme acquis, afin d'envisager de nouvelles possibilités.



CATE EVENTS AT CSSE LET'S GET READY!

- CATE Pre Conference: The Kitchen Table
5 to 7

*June 12th at 1:30pm for 1.5hrs at McTavish
Reservoir (weather permitting)*

- Grad Panel: Growing your Professional
Networks

June 13th at 4:30pm

- CATE Graduate Student Award Winner
Posters

June 16th at 10:45am

- CATE Keynote: Sharon Friesen

June 14th at 3:00pm

- CATE AGM

June 14th at 4:30pm online:

[https://ufv-ca.zoom.us/j/66339053805?pwd=
EZKkQTMnLd6f8igpGaaVtoQYQz8XN0.1](https://ufv-ca.zoom.us/j/66339053805?pwd=EZKkQTMnLd6f8igpGaaVtoQYQz8XN0.1)

- CATE Dinner at Satay Brothers (spots still
available) (3721 Rue Notre-Dame Ouest)

*June 14th at 6pm, \$50, must register by June
10th, 2024*

LES ÉVÉNEMENTS DE L'ACFE À LA SCÉE PRÉPARONS NOUS !

- Pré-congrès de l'ACFE : La table de
cuisine 5 à 7

*12 juin à 13h30 (durée de 90 min) au
Réservoir McTavish (selon la météo)*

- Panel de diplômé.e.s de l'ACFE :
développer vos réseaux professionnels

13 juin à 16h30

- Affiches des lauréat.e du prix des
étudiant.e.s diplômé.e.s de l'ACFE

16 juin à 10h45

- Session plénière de l'ACFE : Sharon
Friesen

14 juin à 15h00

- AGA de l'ACFE

14 juin à 16h30, en ligne :

[https://ufv-ca.zoom.us/j/66339053805?pwd=
EZKkQTMnLd6f8igpGaaVtoQYQz8XN0.1](https://ufv-ca.zoom.us/j/66339053805?pwd=EZKkQTMnLd6f8igpGaaVtoQYQz8XN0.1)

- Souper de l'ACFE au Satay Brothers
(places encore disponibles) (3721 Rue
Notre-Dame Ouest) *14 juin à 18h00, \$50,
doit s'inscrire avant juin 10, 2024*

CATE ANNUAL GENERAL MEETING

CATE holds an annual general meeting as part of the annual conference of the Canadian Society for the Study of Education/Société canadienne pour l'étude de l'éducation. Each year approximately half of the Executive's positions are available for election for a two year term. CATE values the contributions of all members and encourages the nomination of teacher educators in all phases of their careers, including graduate students. We specifically encourage the nomination of members from equity-deserving communities for the election slate. Self-nominations are welcome. **Our Annual General Meeting will be held Friday, June 14, 2024 from 4:30 - 5:45 via zoom. All CATE members are encouraged to attend the AGM:**

<https://ufv-ca.zoom.us/j/66339053805?pwd=EZKkOTMnLd6f8igpGaaVtoQYQz8XN0.1>

Would you like to get more involved in CATE? The positions listed below will become vacant, so we will be electing new members of the Executive and CATE representatives on various CSSE committees. Job descriptions for Executive positions can be found here:

<https://cate-acfe.ca/constitution/>

Vacant Positions to be filled at AGM:

Vice-President/Program Chair
Secretary-Treasurer
Communications
Member-at-Large
Student Representative

ASSEMBLÉE GÉNÉRALE ANNUELLE DE L'ACFE

L'ACFE tient une assemblée générale annuelle dans le cadre de la conférence annuelle de la Société canadienne pour l'étude de l'éducation. Chaque année, environ la moitié des postes du comité exécutif sont ouverts aux élections pour un mandat de deux ans. L'ACFE valorise les contributions de tous les membres et encourage la mise en candidature de formateurs d'enseignants à toutes les étapes de leur carrière, y compris les étudiants des cycles supérieurs. Nous encourageons spécifiquement la mise en candidature de membres issus des communautés méritant l'équité pour la liste des candidats. Les candidatures spontanées sont les bienvenues. **Notre assemblée générale annuelle se tiendra le vendredi 14 juin 2024 de 16h30 à 17h45 via Zoom. Tous les membres de l'ACFE sont encouragés à assister à l'AGA :**

<https://ufv-ca.zoom.us/j/66339053805?pwd=EZKkOTMnLd6f8igpGaaVtoQYQz8XN0.1>

Souhaitez-vous vous impliquer davantage au sein de l'ACFE ? Les postes énumérés ci-dessous deviendront vacants, nous élirons donc de nouveaux membres du comité exécutif et des représentants de l'ACFE au sein de divers comités de la SCÉÉ.

Les descriptions de poste pour les postes du comité exécutif se trouvent ici :

<https://cate-acfe.ca/constitution/>

Additional CATE elected representatives:

CATE rep on the:

- CSSE New Scholar Committee
- CATE Award for Contributions to Research in Teacher Education Committee

Those interested in running for any of the positions should submit a brief biography, photo, and statement about what they would bring to the position to

leyton.schnellert@ubc.ca. If you have any questions about any of the responsibilities, or have questions, feel free to contact Leyton Schnellert (leyton.schnellert@ubc.ca) or any member of the Executive.

Voting will take place during the AGM with results distributed the following day through our list-serve.

Postes vacants à pourvoir lors de l'AGA :

- Vice-président.e / Responsable du programme
- Secrétaire-trésorier.ière
- Directeur.Directrice des communications
- Membre à titre personnel
- Représentant.e des étudiant.e.s

Autres représentants élus de l'ACFE :

- Représentant.e de l'ACFE au comité des:
- nouveaux chercheurs de la SCÉÉ
 - du prix de l'ACFE pour contributions à la recherche en formation des enseignants

Les personnes intéressées à se présenter pour l'un de ces postes doivent soumettre une brève biographie, une photo et un énoncé sur ce qu'elles apporteraient au poste à leyton.schnellert@ubc.ca. Si vous avez des questions sur les responsabilités ou d'autres interrogations, n'hésitez pas à contacter Leyton Schnellert (leyton.schnellert@ubc.ca) ou tout autre membre du comité exécutif.

Le vote aura lieu pendant l'AGA et les résultats seront distribués le lendemain par notre liste de diffusion.

Dear CATE Conference Attendees,

Welcome to the vibrant city of Montreal! We're excited to have you here for the conference and want to ensure you have a fantastic experience exploring our city's rich culture and culinary delights.

Getting Around:

While you can bring your car, we recommend exploring Montreal on foot or using our efficient public transportation system. Traffic and parking challenges make driving less desirable. Most attractions are within walking distance, and our metro system is an excellent option. If you're over 65, you can ride for free! Consider purchasing a 3-day pass for \$28.50, covering Zones A & B, which should be ample for your needs. For those who enjoy cycling, the [Bixi](#) bike-sharing network is a great way to get around – just pick up and drop off bikes using your credit card (find more information [here](#)).

Food Options:

Montreal is a food lover's paradise, offering hundreds of restaurants catering to various tastes, budgets, and dietary restrictions within walking distance of the McGill campus. We recommend exploring St. Catherine Street, especially towards Concordia University (Avenue Guy), where you'll find a plethora of small eateries. Google Maps can help you find options based on price range, cuisine, accessibility, and opening hours.

Chers participant.e.s à la conférence de l'ACFE,

Bienvenue dans la ville dynamique de Montréal! Nous sommes ravis de vous accueillir pour la conférence et nous voulons nous assurer que vous aurez une expérience fantastique en explorant les riches cultures et les délices culinaires de notre ville.

Se déplacer:

Bien que vous puissiez vous déplacer en voiture, nous vous recommandons d'explorer Montréal à pied ou d'utiliser notre système de transport en commun efficace. La circulation et les défis de stationnement rendent la conduite moins souhaitable. La plupart des attractions sont accessibles à pied, et notre système de métro est une excellente option. Si vous avez plus de 65 ans, vous pouvez voyager gratuitement! Nous recommandons un laissez-passer de 3 jours pour 28,50 \$, couvrant les zones A et B, ce qui devrait être amplement suffisant pour vos besoins. Pour ceux qui aiment le vélo, le réseau de vélos en libre-service [Bixi](#) est un excellent moyen de se déplacer – [télécharger l'appli](#).

Options alimentaires:

Montréal est un paradis pour les amateurs de cuisine, offrant des centaines de restaurants répondant à divers goûts, budgets et restrictions alimentaires à distance de marche du campus de McGill. Nous vous recommandons d'explorer la rue Sainte-Catherine, en particulier vers l'Université Concordia (Avenue Guy), où

VEGETARIAN / VEGAN OPTIONS

Lola Rosa Milton

(545 Rue Milton, Montréal, QC H2X 1W5)
Homestyle favourites, minus the meat (with vegan & gluten-free options), in an inviting environment.

Nilufar

(1923 Ste-Catherine St W)
Middle Eastern restaurant with halal and gluten-free options. Falafel pitas for \$6, all plates under \$18. Accessible.

Sushi Momo

(3609 Saint Denis St)
Rustic-chic bistro specializing in creative vegan sushi rolls & Japanese entrees.

GENERAL AFFORDABLE OPTIONS

McGill Pizza

(625 Milton St)
Cheap pizza, breakfast, and comfort foods. Two slices for \$5.75, breakfast for \$8.65.

Japote

(1000 Sherbrooke St W)
Authentic Japanese food, \$5-\$10 for a plate or bento box lunch. Open weekdays only.

Vinh's Café

(Genome Building, McGill)
Affordable Vietnamese banh mi sandwiches from \$3.45, soups, and steamed buns. Some vegetarian options.

Mae Sri

(3551 Peel St)
Tasty Thai noodle dishes, curries, and salads in a student-friendly atmosphere.

vous trouverez une pléthore de petits restaurants. Google Maps peut vous aider à trouver des options en fonction de la gamme de prix, de la cuisine, de l'accessibilité et des heures d'ouverture.

OPTIONS VÉGÉTARIENNES / VÉGÉTALIENNES

Lola Rosa Milton

(545 rue Milton, Montréal, QC H2X 1W5)
Des plats maison, sans viande (avec des options végétaliennes et sans gluten), dans un environnement accueillant.

Nilufar

(1923 rue Ste-Catherine ouest)
Restaurant avec cuisine du Moyen-Orient avec des options halal et sans gluten. Pitas à la falafelle pour 6 \$, tous les plats coûtent moins de 18 \$. Accessible.

Sushi Momo

(3609 rue Saint Denis)
Bistro rustique-chic spécialisé dans les rouleaux de sushi végétaliens créatifs et les entrées japonaises.

OPTIONS ABORDABLES GÉNÉRALES

McGill Pizza

(625 rue Milton)
Pizza, petit-déjeuner et plats réconfortants à bas prix. Deux tranches pour 5,75 \$, petit-déjeuner pour 8,65 \$.

Japote

(1000 rue Sherbrooke Ouest)
Cuisine japonaise authentique, 5 \$ à 10 \$ pour une assiette ou un déjeuner bento. Ouvert les jours de semaine seulement.

Café Vinh

HALAL OPTIONS

Vua Sandwicherie

(2020 Robert-Bourassa Blvd)

Delicious halal banh mi sandwiches under \$6, with vegetarian choices.

Nilufar

(1923 Ste-Catherine St W)

Halal Middle Eastern cuisine with affordable plates.

Most of these restaurants have accessible entrances, but we recommend checking ahead for any specific accessibility requirements.

We hope this guide helps you make the most of your time in Montreal. Enjoy the conference and our city's vibrant food scene!

(Bâtiment du Génome, McGill)

Sandwichs banh mi vietnamiens abordables à partir de 3,45 \$, soupes et petits pains à la vapeur. Quelques options végétariennes.

Mae Sri

(3551 rue Peel)

Délicieux plats de nouilles thaïlandaises, currys et salades dans une ambiance conviviale pour les étudiants.

OPTIONS HALAL

Vua Sandwicherie

(2020 blvd. Robert-Bourassa)

Délicieux sandwichs banh mi halal à moins de 6 \$, avec des choix végétariens.

Nilufar

(1923 rue Ste-Catherine ouest)

Cuisine du Moyen-Orient halal avec des plats abordables.

La plupart de ces restaurants ont des entrées accessibles, mais nous vous recommandons de vérifier à l'avance pour tout besoin d'accessibilité spécifique.

Nous espérons que ce guide vous aidera à profiter au maximum de votre séjour à Montréal. Profitez de la conférence et de la vibrante scène culinaire de notre ville!

**INFORMATION ON THE STRIKE AND
THE PRO-PALESTINIAN
ENCAMPMENT AT MCGILL**

AMPL Strike Action

Picketing is taking place at 3644 Peel St., at the corner of Docteur-Penfield, just across from McGill's Faculty of Law.

Pro-Palestinian encampment

The Pro-Palestinian encampment is located on the McGill Lower Field at 859 Sherbrooke St W

**INFORMATIONS SUR LA GRÈVE ET
LE CAMPEMENT PRO-PALESTINIEN
À MCGILL**

Action de grève de l'AMPD

Le piquetage a lieu au 3644 rue Peel, au coin de Docteur-Penfield, juste en face de la Faculté de droit de McGill.

Campement pro-palestinien

Le campement pro-palestinien est situé sur le Lower Field de McGill au 859 rue Sherbrooke Ouest.



CAARE
ACRAÉ



Canadian Association of
Action Research in Education
L'Association canadienne de
recherche-action en éducation

Hello to CAARE Members and those who may be interested in becoming one!

The ninth annual conference of the Canadian Association of Action Research in Education is swift approaching. As part of the CSSE, it will be held on June 13-15th at McGill University. Here we will be featuring five multi-paper sessions, an outdoor Arts-Based workshop, and a themed discussion on Action Research aiming to engage emergent scholars and graduate students. On the second day, CAARE has arranged for a field trip to observe and discuss a series of Action Research projects taking place at the nearby Selwyn House School. If you wish to join us, please email me your interest to attend, as we need to make arrangements with Selwyn House School in advance.

We are proud to announce that this year's keynote address will be given by the renowned McGill scholar, Dr. Blane Harvey who will be speaking on "Action Research for Eco-Justice and Climate Action". As usual, this will be followed by a workshop where the theme will be further discussed with the aim of creating a special issue in the Canadian Journal of Action Research (CJAR). Potential contributors are welcome to attend and ask questions of Dr. Harvey and the journal's editor-in-chief, Dr. Kurt Clausen.

Our Annual General Meeting should be an exciting one, as we endeavour to set up and populate a number of committees to help the

bonjour aux membres de l'ACARE et à ceux qui souhaitent le devenir !

La neuvième conférence annuelle de l'Association canadienne de recherche-action en éducation approche à grands pas. Dans le cadre de la SCÉE, elle se tiendra du 13 au 15 juin à l'Université McGill. Nous y présenterons cinq sessions multi-papiers, un atelier extérieur basé sur les arts, et une discussion thématique sur la recherche-action visant à impliquer les chercheurs émergents et les étudiants diplômés. Le deuxième jour, l'ACARE a organisé une excursion pour observer et discuter d'une série de projets de recherche-action qui se déroulent à l'école Selwyn House, située à proximité. Si vous souhaitez vous joindre à nous, veuillez m'envoyer un courriel pour me faire part de votre intérêt, car nous devons prendre des dispositions avec l'école Selwyn House à l'avance.

Nous sommes fiers d'annoncer que le discours principal de cette année sera prononcé par le célèbre universitaire de McGill, le Dr. Blane Harvey, qui parlera de la « Recherche-action pour l'éco-justice et l'action climatique ». Comme d'habitude, cette conférence sera suivie d'un atelier au cours duquel le thème sera discuté plus en détail dans le but de créer un numéro spécial dans le Canadian Journal of Action Research (CJAR). Les contributeurs potentiels sont invités à participer et à poser des questions au Dr Harvey et au rédacteur en chef de la

SIG with program, conference proceedings and retention. If you have any interest in participating in this SIG, you will be heartily welcomed. We are also looking for a student representative for 2024-25. Finally, we invite all members of CAARE to join the executive and members of the CJAR review panel to our annual dinner, this year being held at the Restaurant Le Boulevardier at the Hotel St. Germaine, across the street from McGill. If you wish to attend, please contact me as soon as possible to reserve a place at the table!

We look forward to seeing you in Montreal, and if you have any questions or need more information, please contact me at glendab@nipissingu.ca.

Best regards

Dr. Glenda Black President, CAARE

revue, le Dr Kurt Clausen.







Notre assemblée générale annuelle devrait être passionnante, car nous nous efforçons de mettre en place et d'alimenter un certain nombre de comités pour aider le GIS en ce qui concerne le programme, les actes de la conférence et la fidélisation. Si vous souhaitez participer à ce SIG, vous serez les bienvenus. Nous sommes également à la recherche d'un représentant étudiant pour 2024-25. Enfin, nous invitons tous les membres de l'ACARE à se joindre à l'exécutif et aux membres du comité de révision de la CJAR pour notre dîner annuel, qui se tiendra cette année au restaurant Le Boulevardier de l'hôtel Sainte Germaine, de l'autre côté de la rue de McGill. Si vous souhaitez participer, veuillez me contacter dès que possible pour réserver une place à la table !








Nous nous réjouissons de vous voir à Montréal, et si vous avez des questions ou besoin de plus d'informations, n'hésitez pas à me contacter à l'adresse glendab@nipissingu.ca.

Salutations,
Glenda Black Présidente de l'ACARE

The Canadian Association of Action Research in Education

Agenda (2024)

Time	Day 1 Thursday, June 13	Day 2 Friday, June 14	Day 3 Saturday, June 15
9:15 – 10:30		<p>Selwyn House Action Research Tour</p> <p>(9:30 – 11:30)</p> <p> Selwyn House School</p> <p>95 Chemin de la Côte-Saint- Antoine, Westmount</p>	<p>Discussion: Overcoming Challenges in Action Research</p> <p> Leacock 10</p>
10:45 – 12:00	<p>Keynote Address: Action Research for Eco-Justice and Climate Action</p> <p> Leacock 232 (Senate Room)</p>		<p>Poster: The cost and value of turning EDI workshops into beloved communities</p> <p> Poster Hall</p> <p>Workshop: Embodied, sensorial, and arts-based practices to foster ecological imagination of sustainable futures.</p> <p> Lower West Field</p>
12:15 – 1:15	<p>Workshop: Action Research for Eco-Justice Canadian Journal of Action Research</p>	<p>CAARE Annual General Meeting</p> <p> Leacock 15</p>	

1:30 – 2:45	 Leacock 232 (Senate Room)		
	Multi-paper: Student Focused Action Research  Leacock 212	Multi-paper: Action Research Beyond Schools  Leacock 15	Multi-paper: Action Research and Curriculum & Pedagogy  Burnside 1214
	Multi-paper: Action Research and Teacher Education  Leacock 212	Multi-paper: Action Research as Process  Leacock 15	
	4:30 – 5:45		
6:00 – Evening		CAARE Annual Dinner  Restaurant Le Boulevardier at the Hotel St. Germaine 2050 Mansfield Street	